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Београд - Да би избори били одржани, чекамо да Србија неповратно, на сваки начин,
политичком одлуком и административно добије статус кандидата. Спремни смо на
дијалог са партнерима и са опозицијом о питањима која су у интересу Србије, па и на
тему избора, али нисмо спремни за ултиматуме, рекла је Јелена Триван, потпредседница
Демократске странке, за Данас.

  

На који период је председник ДС Борис Тадић конкретно мислио када је рекао да би
избори требало да се одрже после добијања статуса кандидата. После мишљења
Европске комисије у октобру или одлуке Европског савета у децембру?

  

- Не желим да лицитирам датумом одржавања избора, јер је то питање које се, пре
свега, регулише законом, а не погодбом. Ако смо на изборе изашли и добили подршку
грађана за европске интеграције као и легитимитет, дајући обећање да ћемо стићи до
статуса кандидата, то нећемо да доведемо у питање. Л. В.

  

Шта се конкретно чека, одлука Комисије или Европског савета?

  

- Чекамо да Србија неповратно на сваки начин, политичком одлуком и административно
добије статус кандидата и надамо се и датуму за почетак преговора.

  

Да ли је ова Тадићева изјава одговор СНС?

  

- Наша политика никада није била условљена политикама других. Главни одбор ДС је
био прилика да појаснимо сопствене актуелне политичке ставове и то смо и учинили.
Питање избора јесте једно од најважнијих политичких питања и ми смо га дефинисали у
складу са нашом државном стратегијом која каже да су европске интеграције једно од
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државних приоритета. У том смислу оне не смеју да буду доведене у питање због
избора.

  

Хоћете ли и када одговорити напредњацима?

  

- Апсолутно смо спремни да у сваком тренутку разговарамо и са партнерима и са
опозицијом о питањима која су у интересу Србије.

  

Када би ти разговори могли да почну?

  

- Срећом па не живимо у деведесетим годинама и питање разговора опозиције и власти
није нешто што личи на преговоре две супротне стране, него као комуникација која је
увек отворена. У том смислу отворени смо за такав дијалог, али нисмо спремни на
ултиматуме јер је то политика прошлости.

  

Да ли је с напредњацима било званичних или незваничних разговора о термину избора?

  

- Не, јер ми не водимо тајну политику.

  

Из владајуће коалиције су доскора стизале поруке да ће влада опстати до краја
мандата. Зар не изгледа чудно то што Тадић ниједном речју то није поменуо?

  

- Расписивање избора након добијања статуса кандидата значи да Србија улази у
редован изборни процес у четвртој години, тако да се то подразумева.

  

Дакле, не искључује се могућност да избори буду одржани следеће године?
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- Не желим да лицитирам датумима, јер је то неозбиљно. Држава треба да одреди
стратешке границе, шта треба да учини и да кроз стратешки план води политику, а
датуми нису тема за лицитирање.

  

Једна од порука са седнице ГО је да не смеју да победе антиевропске снаге. На кога је
Тадић мислио када је то говорио, односно која је то антиевропска снага која има реалну
могућност да победи на изборима, с обзиром на то да се сада напредњаци не могу
назвати антиевропејцима?

  

- Свако се својом политиком и делима легитимише. С једне стране, декларативном
политиком коју неко заузима, а с друге својим потезима. Слика на опозиционом небу је
прилично мутна, од строгог одбијања ЕУ до срчаног залагања за њу, а да с друге стране
ни један европски закон не добија подршку из тог блока. То се не односи једино на ЛДП.
У том смислу на опозицији је да се у наредним месецима легитимише да ли спада у
антиевропске снаге или не.

  

Да ли кад то кажете мислите на напредњаке ?

  

- Као што сам рекла, сви морају да се легитимишу својим програмима и понашањем. Не
треба ми да их ми легитимишемо.

  

Зашто ДС није испунила очекивања грађана као што је истакао Тадић ?

  

- Зато што програм с којом смо изашли на изборе није био остварив од тренутка када је
после шест месеци од формирања владе земља ушла у најтежу економску кризу од
Другог светског рата. Околности и свет су се потпуно променили. Због тога нисмо били у
стању да испунимо све што смо зацртали. Нисмо испунили, пре свега сопствена
очекивања.

  

Тадић је рекао да на прави начин није одговорено ни на светску економску кризу ?
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- Рекао је и то да су, ако упоредимо како су друге земље одговориле, наше мере за
амортизацију кризе биле прилично успешне. Да ли смо могли да искористимо још неку
меру, да ли је још нешто могло да се учини ? Вероватно да, али је истина И да нико други
није нудио алтернативни програм. Тај део Тадићевог говора је био принципијелан,
односно да увек можете да урадите више и боље.

  

Јесу ли посланици ЗЕС спремни да раде цело лето у Народној скупштини како би били
усвојени сви неопходни закони за стицање статуса кандидата?

  

- Апсолутно и без дилеме. Ако погледате статистику видите да је парламент у овом
периоду радио највише у својој историји и да је у сталном заседању. Сада када су
европске интеграције пред нама као шанса која је на дохват руке наравно да смо спреми
да радимо 24 сата.

  

Да ли то значи да је постигнут договор да се странке владајуће коалиције због брзине
усвајања закона суздржавају од примедби на законе због брзине њиховог усвајања ?

  

- Верујем да су све странке зреле и да схватају да су наше страначке разлике потпуно
ирелевантне у односу на циљ који је пред нама и не мислим да ће ико доводити у питање
усвајање европских закона инсистирањем на неким својим захтевима.

  

(Данас)
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